
Jindřich Vobořil, národní koordinátor vlády ve věcech drog, získal osobní zkušenost 
s léčbou konopím  
 
 
Národní koordinátor a předkladatel zákona o regulaci trhu s konopím Jindřich Vobořil dne 
30.1.2024 zveřejnil na síti Meta (Facebook) následující osobní příběh léčby konopím matky 
a fotografie nemocné maminky 
 
Zveřejněno na FB na https://www.facebook.com/voboriljindrich 
 
Léčebné konopí? Jsem skeptik, ale dneska se podělím o neuvěřitelnou historku! 
 

 
 
Mamka (87 let) se mi ztrácí před očima. Před Vánoci již přestala chodit zcela a již se ani neotočí  
sama na posteli. Mám ji doma a sleduji každý den každou změnu a postupné odcházení. 
Pomaličku nechtěla už jíst. Samozřejmě má bolesti, ale po dalších malých mrtvičkách přestala  
být schopna si říct, co ji je. Postupně už jen opakovala nějaká sousloví dokola, nebo některé 
dny už nebyla schopna mluvit vůbec a v pátek už byla téměř katatonická, ne úplně agonická, i  
když i to nebylo daleko.  
 

https://www.facebook.com/voboriljindrich


Pan MUDr Radovan Hřib od Sv. Anny v Brně ještě stihl mamince předepsat lékařské konopí 
(viz obrázek). No a co se stalo dnes???? Přibližně hodinu po požití léku se stalo něco, co jsem  
vůbec nečekal! Podotýkám, že jsem pět let pracoval u lůžka u umírajících u seniorů a 
“dochoval” jsem k smrti doslova třeba přes tisíc lidí a možná i víc, takže mě jen tak nic 
opravdu nemůže překvapit.  
 
Moje mamka po požití léku začala normálně mluvit! Normálně a souvisle začala mluvit!!!! 
Neopakovala žádná sousloví, normálně odpovídala na otázky, řekla si, co chce pít, zavolali jsme 
si s dcerami, které nyní studují v zahraničí a normálně je nejen poznala a reagovala. WOW!!! 
Nejvíc bylo a celý večer se směji až mi tečou slzy dnešnímu videu, kde jako dřív sprdla psa, 
který ji olizoval se slovy: “běěž doprčic”..:):):) Najednou to byla zase Ona!:):):) Možná nějaká 
náhodná časová souslednost? Možná, ale nedává mi to žádný smysl. Jasně, nemám k tomu 
nějaký další empirický důkaz. Ale jak jsem již říkal, nejsem laik. Dělal jsem tuto práci docela 
dost let a viděl jsem různá zlepšení před smrtí, ale toto jsem opravdu nikdy neviděl!… 

 
 



Na nohy to už mamku asi nepostaví, věřte mi, i kdyby to byl tento jediný večer, kdy jsem mohl  
ještě být se svoji mamkou, kde byla sama sebou - naše babi, tak jsem za to moc vděčný! Jsem 
skeptik k zázračným všelékům a jak se pohybuji okolo konopí, tak jsem skeptik na druhou u 
tohoto, ale toto byl pro mě dnes zázrak! Bohu díky za něj!!! A vlastně ještě dodám: DÍKY 
Miroslava Němcová, že jste to odvážně spustila, jako předsedkyně sněmovny v roce 2012, kdy 
to ještě nikdo na světě neumožnil! Hezké dny všem! 
 
Dne 2.2.2004 Jindřich Vobořil pokračuje  
 
Účinek léčebného konopí a maminka/babička - “Na pokračování”.. 
 

 
 



Něco s tím musím/e udělat! 
 
Strašně mě překvapilo, kolik z vás zareagovalo na můj emotivní post o tom, jak moje mamka, 
které se již od Vánoc jen zhoršoval stav a nakonec přestala být schopna i mluvit, najednou po 
užití léku z konopí začala opět plynně mluvit a hlavně být sama sebou.  
 
Pro mě nečekaný šok a dojetí, že je to možné. Už jsem si myslel, že již nedostanu šanci si s 
ní ještě jen tak něco říct. Jak jsem již říkal, léta jsem pracoval jako zdravotník u lůžka u 
seniorů/umírajících a nic takového jsem neviděl a od konopí jsem čekal jen mírnou úlevu 
bolesti a možná trochu zlepšení nálady s tím, že třeba alespoň bude chtít trošku ještě něco i 
sníst. Vždy měla ráda jídlo a najednou nejedla…Ten šťastný šok, že najednou začala nečekaně 

mluvit trvá a za každý den děkuji Bohu, že tu možnost máme!  
 
Děkuji všem za povzbuzení a projevy soucitu. Zároveň mě překvapilo, kolik z vás prožívá 

totéž a kolik lidí hledá pro své blízké jakoukoliv pomoc a nemůže jít třeba najít..  
 
Chci proto jen ještě dnes tedy na pokračování napsat pro ty, kteří hledají odpovědi, zda by to 
byla pomoc i pro ně. Je to samozřejmě jen jeden případ a nemám další důkazy, že zlepšení 
nemá i nějaké jiné důvody, ale opakovaná zkušenost třeba také navádí k tomu, že to zřejmě 
stojí za prozkoumání! Takže: 
 
Mamka stále komunikuje. Nejen, že se vrátila do nějaké míry její osobnost, ale také si 

rozpohybovala pravou ruku. Řekne si o nealko pivo a dáme si spolu. To jsou takové 
malinké a kdo ví o čem mluvím, tak moc důležité radosti! Také si pochutnala včera na 
batátových hranolkách. Před tím už jsme jedli jen kašičky…tyjo!!! I teď mi stoupne kvůli tomu 
slza do oka…Má i horší hodinky, kdy je unavená a nechce se ji nic říkat. Ale když položím otázku 
nějakého výběru - “chceš se dívat na televizi, nebo jít spát, chceš čaj, nebo pivo, vždy ví co 
chce a dá normální odpověď. To fakt není málo. Je to MOC!…Podařilo se nám také poléčit 
zcela i proleženinu a tak si může posedět i u té telky. Ale to už je zase jiné téma.. 
 
No, tak co s tím konopím tedy?  
 
Musí se něco změnit ještě jinak a jsem od toho, abych to navrhl. To si uvědomuji a víte, že i 
bez této zkušenosti jsem se snažil něco v tomto tlačit a chci to dotlačit! Určitě ale taky, pokud 
budu moci jakkoliv tlačit výzkum, tak budu!  
 
Pokud moje zkušenost s naší mamkou/babičkou je něco, co se může podařit i u ostatních, tak 
je snad povinnost celé společnosti tomuto pozornost věnovat v situaci, kdy je více a více lidí v 
naší společnosti v takovém trápení.  
 
Chápu, že velké farmako firmy to nezajímá, ale mělo by to pro to obrovské množství lidí v 
těchto stavech prostě zajímat i třeba stát a jeho instituce. Řešením přece není jen naše 
stárnoucí a nemohoucí blízké odložit někde do instituce, ale alespoň trošku ulevit poslední 
dny života a udělat je trošičku lidské a hezké… 



 


